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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ha már átvett a környezetügyért felelős tárcától fontos
szakterületeket, akkor a korábbi gyakorlattal ellentétben miért nem ad semmi támogatást az 
e területeken közhasznú munkát végző civil szervezeteknek? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több  évtizedes  hagyománya  van  annak,  hogy  az  éppen  hatalmon  lévő  kormány  elismeri  és
támogatja a civil szervezeteket – köztük a zöld civileket – azért a tevékenységükért, amelyet az
állami  feladatok  átvállalása,  önkéntes  munka,  társadalmi  szemléletformálás  terén  végeznek.  Ha
valaki figyelemmel kísérte a hazai környezetügy rendszerváltás utáni alakulását,  az tanúsíthatja,
hogy a civil zöldeknek milyen progresszív szerepe volt és van a környezetpolitika formálásában, a
társadalom érzékenyítésében, tájékoztatásában, a környezeti nevelés rendszerének és tartalmának
kidolgozásában és gyakorlatában, a fenntartható termelésre és fogyasztásra való ösztönzésben.

Az önmagában sajnálatos tény, hogy a kormány több mint 10 éve szinte első lépéseként szüntette
meg  az  önálló  környezetügyi  tárcát  és  számos  független  intézményét,  majd  további  szervezeti
átalakítások révén mára teljesen „szétszálazta” és több tárca statútumába „integrálta” az egyes –
egyébként szorosan összefüggő – környezetügyi szakterületeket.

Ezzel párhuzamosan a civil zöld szervezetek állami támogatása is szánalmasan kevésre csökkent, de
nyomokban – az összes szervezetre nézve összesen évi mintegy 70 millió Ft értékben – azért még
része a központi költségvetésnek.

Vannak  olyan  szakterületek,  témakörök,  amelyek  terén  a  zöld  civilek  hagyományosan  úttörő
szerepet töltenek be, nagy jelentőségű és jelentős mértékű közhasznú munkát végeznek. Ezek közé
tartozik  a  fenntartható  fejlődés,  a  klíma-  és  energiapolitika,  a  körkörös  gazdaság,  a



levegőtisztaságvédelemmel összefüggésben a közlekedés, továbbá a hulladékgazdálkodás.

Tisztelt Miniszter Úr!

Mára ezek a területek mind az ITM feladatkörébe tartoznak. Ez azt is jelenti, hogy ilyen témájú
civil tevékenységre az Agrárminisztérium zöld forrásából nem pályázhatnak, az ITM-ben viszont
nincs ilyen célra elkülönített keret.

Ezért a következő kérdésekre várom szíves válaszát:

1.) Mi indokolja, hogy a tárca nem tartja fontosnak ezen közhasznú szervezetek tevékenységét és
egyben pénzügyi vagy egyéb támogatását?

2.) Tervezi-e, hajlandó-e a tárca költségvetési forrásaiból e célra áldozni? Ha nem, miért, ha igen,
mikor és milyen módon, mértékben? 

Budapest, 2021. február 5.

Üdvözlettel,

Schmuck Erzsébet

LMP
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